
DŮVODY CELONÁRODNÍ PETICE 
 

ZA ZÁCHRANU A ZACHOVÁNÍ HŘEBČÍNA 
NAPAJEDLA A CHOVU KONÍ V NĚM 

 

▪ Hřebčín Napajedla byl založen v roce 1886, jedná se o místo významné 

historické hodnoty, přičemž Hřebčín Napajedla přečkal I. i II. světovou válku. 

▪ Hřebčín Napajedla vyprodukoval stovky špičkových koní a dostihových hvězd; 

▪ V Hřebčíně Napajedla stál mimo mimo jiné i slavný hřebec Kisbér, a především 

Master Kildare, jehož krev je základem špičkových evropských a světových 

anglických plnokrevníků.  

▪ Hřebčín Napajedla je unikátním místem nejen pokud jde o stavby, ale celkově 

jde o soubor staveb a pastvin tvořících jedinečný areál nemající obdoby v České 

republice. 

▪ Na rozvoji Hřebčína Napajedla se podílela řada významných osob, např. Dr. 

František Lerche, MVDr. Ludvík Ambrož, Ing. Zdeněk Hlačík, a další a desítky 

či stovky zaměstnanců v něm zanechali kus života, někteří i celý. 

▪ Hřebčín Napajedla byl privatizován v 90.tých letech a tento proces byl dokončen 

v roce 2004 kdy stát prodal tzv. „Zlatou akcii“. 

▪ Petice ZA ZÁCHRANU A ZACHOVÁNÍ HŘEBČÍNA NAPAJEDLA A 

CHOVU KONÍ V NĚM je reakcí na stávající situaci, kdy došlo ze strany 

vlastníka k vystěhování všech koní a kdy stávající vlastník usiluje o změnu 

územního plánu v lokalitě „Výběhy“ v centrální části Hřebčína pro účely 

výstavby bytových domů ve výbězích.  To by znamenalo konec Hřebčína 

Napajedla.  

▪ Stávající situace vzhledem k historii Hřebčína Napajedla, k tradici chovu a k jeho 

nesmírné památkové hodnotě nám není lhostejná a proto petice apeluje na státní 

orgány a samosprávné celky ohledně zastavení změny územního plánu, ohledně 

památkové ochrany Hřebčína Napajedla a ohledně vyvíjení aktivity a hledání 

způsobů, jak Hřebčín Napajedla zachránit a obnovit v něm chov anglického 

plnokrevníka.  

Mgr. Ing. Aleš Martínek a MVDr. Jaroslav Dražan, členové petičního výboru 



 

 

 

 



 


